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Matjord for framtida 

 

Årsmøtet i Sør-Trøndelag Bondelag er meget bekymret over omfanget av nedbygging av 

matjord i Trøndelag. Matjord er den ressursen som er mest begrensende for å bidra til økt 

matproduksjon i verden. I følge FN må verdens matproduksjon mer enn fordobles innen 2025. 

Skal dette skje må alle land bidra med matproduksjon innen sine naturgitte ressurser.  

 

Det er politisk umoralsk og beredskapsmessig uforsvarlig at Norge bygger ned sin matjord og 

sine muligheter til å fø egen befolkning. Stortinget har satt et nasjonalt mål om at nedbygging 

av matjord skal reduseres til ca. 4.000 dekar årlig innen 2020. Trøndelag sin «andel» av dette 

er ca. 650 dekar. I de siste årene har det blitt bygget ned omtrent 3 ganger dette arealet. 

Framtiden ser heller ikke lys ut. E6 sør og nord for Trondheim vil beslaglegge store 

matjordarealer, Trondheim kommune har lagt inn nesten 2000 dekar matjord i sin arealplan 

og Ørland Kampflybase har allerede ervervet 700 dekar av Trøndelags fineste matjord. I 

tillegg kommer problemstillingen rundt opsjonsavtaler, hvor eiendomsutviklere sikrer seg rett 

til dyrka mark, for deretter å presse på for nedbygging. 

 

Årsmøtet i Sør-Trøndelag Bondelag krever at vern av matjord settes på dagsorden av nye 

Trøndelag Fylkeskommune. Politikerne i Trøndelag regionalt og Norge nasjonalt må legge 

sterke føringer som hindrer nedbygging av dyrka mark, for å sikre fremtidig matproduksjon. 

Årsmøtet i Sør-Trøndelag Bondelag forventer at det iverksettes tiltak som ivaretar matjorda 

på en mye bedre måte i framtidige utbyggingsplaner, og at det ikke bygges ned mer enn 650 

dekar årlig i regionen.  

 

 

 

Enstemmig vedtatt. 


